

Leitthema · Main topic · Review articles

Redaktion:

A. Martin · M. Witthöft

Krankheitsangst
Illness anxiety disorder**Editorial** · Editorial

A. Martin · M. Witthöft

- 529 **Krankheitsangst und Hypochondrie. Aktuelle Entwicklungen in Nosologie, Diagnostik, Modellbildung und Therapie**
Illness anxiety disorder and hypochondriasis. Current developments in nosology, diagnostics, model formation and therapy

Übersichten · Review articles

F. Weck

- 531 **Diagnostik der Hypochondrie. Dimensionale Erhebungsinstrumente bei Krankheitsängsten**
Diagnostics of hypochondriasis. Dimensional assessment instruments for health anxiety

C. Hausteiner-Wiehle

- 539 **„Die Umwelt macht mich krank“. Umweltbezogene Ängste und Körperbeschwerden**
„The environment makes me ill“. Fears and complaints attributed to the environment

Originalien · Original articles

K. Lau · B. Löwe · G. Langs · K. Voigt

- 545 **Aus vier mach zwei. Neuklassifikation von Somatisierungsstörung, undifferenzierter somatoformer Störung, Schmerzstörung und Hypochondrie im DSM-5**
From four make two. New classification of somatization disorders, undifferentiated somatoform disorders, pain disorders and hypochondriasis in DSM 5

J. Bailer · T. Müller · M. Witthöft · C. Diener · D. Mier · J. Ofer · F. Rist

- 552 **Symptomattributionsstile bei Hypochondrie**
Symptom attribution style in hypochondriasis

J. Barenbrügge · A. Glöckner-Rist · F. Rist

- 560 **Positive und negative Metakognitionen über Krankheitssorgen**
Positive and negative metacognitions about illness worries

Behandlungsprobleme · Problems in treatment

M. Gropalis · M. Witthöft

- 569 **Kognitive Verhaltenstherapie bei Hypochondrie und Krankheitsängsten. Kritische Reflexion anhand einer Kasuistik**
Cognitive behavioral therapy for hypochondriasis and health anxiety. Critical reflections based on a case study

Originalien · Original articles

G. Koch · A. Klein · K. von Klitzing · G. Romer · C. Bergelt · H. Weschenfelder-Stachwitz · W. Herzog · F. Resch · H.-H. Flechtner · E. Brähler

- 576 **Elternschaft, Krebs und Kindersorgen. Indikation und Setting-Wahl der kindzentrierten Familienberatung**
Parenthood, cancer and children's concerns. Indications and setting selection in child-centred family counselling

- K. Gold · D. Grothues · H. Gruber · M. Melter*
583 Systemische Familien- und Spieltherapie im Krankenhaus. Therapiekonzept für Kinder nach Lebertransplantation
Systemic family and play therapy in hospital. Therapeutic concept for children after liver transplantation
- V. Tschuschke · S. Blawath · E. Horn · W. Tress*
589 Beziehungs- oder Mentalisierungsfähigkeit. Outcome-Prädiktoren in der Gruppenpsychotherapie
Interpersonal functioning or ability to mentalize. Outcome predictors in group psychotherapy

CME Zertifizierte Fortbildung · Review articles

- A. Vater · S. Roepke · K. Ritter · C.-H. Lammers*
599 Narzisstische Persönlichkeitsstörung. Forschung, Diagnose und Psychotherapie
Narcissistic personality disorder. Research, diagnosis and psychotherapy
- 614 Fragebogen**
Questionnaire

**Verschiedenes · Miscellaneous**

- 582 Dank an die Gutachter · Acknowledgement to referees**
- 616 Buchbesprechungen · Book reviews**
- 618 Termine · Forthcoming meetings**
- 620 Vorschau/Impressum · Preview/Impring**